

Dhofar University

Vision for the Future

مركز الدراسات التحضيرية





معلومات عامة

- تم تصميم برنامج التأسيس لسدِّ الفجوة بين التعليم بعد مرحلة التعليم العام والتعليم الجامعي.
- تتماشى المناهج المختارة مع مخرجات التعلم المحددة في المعايير الأكاديمية العُمانية للبرامج التأسيسية العامة.
- يتكون برنامج اللغة الإنجليزية الخاص بتخصص الطب من مستويين، ويهدف إلى تطوير المهارات الأكاديمية، والتواصل، ومهارات الدراسة العامة.
- يتكون برنامج الرياضيات لتخصص الطب من
 - المستوى الأول: المفاهيم الأساسية في الرياضيات
 - المستوى الثاني: أنواع مختلفة من الدوال
- يتكون برنامج تقنية المعلومات لتخصص الطب من
- المستوى الأول: الأجهزة، والبرمجيات، وإدارة الملفات، وبرنامج MS Word وPowerPoint
- المستوى الثاني: الشبكات، والإنترنت، وميزات الأمان، والتواصُّل الرقمي، وبرنامج MS Excel
- درجة النجاح في مقررات برنامج التأسيس هي 50%، وهي مطلوبة للانتقال إلى الكلية.
- يُعفى الطالب من مقررات اللغة الإنجليزية لتخصص الطب في البرنامج التأسيسي إذا حصل على درجة لا تقل عن 5.0 في اختبار IELTS، على ألا تقل أي من المهارات الأربع (الكتابة، التحدث، الاستماع، والقراءة) عن 4.5.

- يُعفى الطالب من مقررات تقنية المعلومات إذا حصل على شهادة IC3.
- يتم الإعلان عن فترات التسجيل في التقويم الأكاديمي، المنشور في دليل جامعة ظفار وعلى موقعها الإلكتروني.
- اتمام جميع متطلبات البرنامج التأسيسي يُعد شرطًا أساسيًا للانتقال إلى كلية الطب.

رسوم المواد

يتكون برنامج السنة التأسيسية (FP) لطلبة الطب من فصلین در اسیین.

- رسوم الفصل الدراسي الواحد 1350 ريال.
- يدرُّس الطالب من قصل إلى فصلين وفقاً لنتائج اختبار قياس المستوى.
- إذا أنهى الطالب مادة اللغة الانجليزية وتبقت له إحدى المواد التالية (الرياضيات - تقنية المعلومات)، ستكون تكلفة المادة الواحد 325 ريال عماني.
- يمكن الدفع بالدائرة المالية في الجامعة أو البنوك

بنك ظفار (01040128000001) ىنك مسقط (0397014020430011)

للمزيد من المعلومات





https://cps.du.edu.om



80018001







Centre for Preparatory Studies



General Information for Medicine Students at CPS

General Information

- The Foundation Program is designed to bridge the gap between post-basic education and university education.
- The selected curricula are aligned with the learning outcomes stipulated in the Omani Academic Standards for General Foundation Programs.
- The English language program for Medicine comprises two levels, focusing on improving academic, communication, and general study skills.
- The Mathematics program for Medicine comprises two levels:
- Level 1: Basic concepts of mathematics
- Level 2: Various types of functions
- The Information Technology (IT) program for Medicine consists of two levels:
- Level 1: Hardware, software, file management,
 MS Word, and PowerPoint
- Level 2: Networking, internet, security features, digital communication, and MS Excel
- The passing grade for Foundation Program courses is 50%, which is required to be eligible for transfer to the college.
- Students are exempt from the FP English for Medicine courses if they obtain an IELTS score of at least 5.0, with no component (writing, speaking, listening, or reading) below 4.5.

- Students are exempt from the IT courses upon obtaining the IC3 certificate.
 Date for registration are announced in the
- Date for registration are announced in the academic calendar, which is published in the DU Catalogue and on the DU website.
- Fulfilling all Foundation Program requirements is a prerequisite for transferring to the College of Medicine.

Course Fee Structure

FP for medicine students has two semesters:

- The fee for each semester is 1350 R.O.
- Students must study for two semesters.
 Based on placement test results, students may be placed directly into the target level.
- If a student has passed CPS English for Medicine Level 2 but still has other courses to complete, the fee for Mathematics and IT is 325 R.O. per course.
- Payment can be made to the Department of Finance or through the following bank accounts:
- Bank Dhofar: 01040128000001
- Bank Muscat: 0397014020430011

For more information

 \searrow

cps@du.edu.om



https://cps.du.edu.om



80018001

